
Flis på Bornholm

Tal

Bæredygtighed

Økonomi



Tal

Hvad skal der bruges – 75.000 ton?

Hvad har vi tilgængeligt?

På lang sigt – 50.000 – 60.000 ton?

På kort sigt – de næste 5-10 år?

De private skove kan øge med 50%

Hvad kan/vil staten og kommunen?

Hvor længe er der brug for flis? 15 - år?



Bæredygtighed

Det sikrer:

Skovloven

PEFC og FSC topper op

SPB – Brancheaftalen sætter trumf på



Økonomi

Går det ud over gavntræet?  NEJ da

Hvor må flisen komme fra?

Skal importprisen for flis være den gældende? 

Hvad betyder produktionen af bornholmsk flis 
for øens økonomi og klimaet?



Kan flisproduktionen øges?

Skovrejsning?

Nye skovdyrkningsmodeller? 

Rodflis?



Oparbejdning

Hvor?

Det kunne være skønt om vi kunne blive enige om:

• Hvor megen flis der er brug for?
• Hvor den skal komme fra?
• Hvor stor en produktion skovejerene kan og vil 

garantere?
• Accept af hvornår produktionen kan betragtes som 

bæredygtig?
• Og så må den rigtige pris til hver en tid findes
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